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Komisja Finansów Publicznych, obradująca pod przewodnictwem posła Henryka 
Kowalczyka (PiS), przewodniczącego Komisji, zaopiniowała:

– wniosek ministra obrony narodowej w sprawie zmian w planie finanso-
wym Agencji Mienia Wojskowego na rok 2021. 

W posiedzeniu udział wzięli: Wojciech Skurkiewicz sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Naro-
dowej wraz  ze współpracownikami, Agnieszka Bolesta prezes Agencji Mienia Wojskowego wraz 
ze współpracownikami, Agnieszka Kida  zastępca  dyrektora  Departamentu  Finansowania  Sfery 
Budżetowej Ministerstwa Finansów. 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Ksenia Angierman-Kozielska, Bogdan 
Wojtów, Anna Woźniak – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych. 
Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):

Witam państwa. Otwieram posiedzenie Komisji Finansów Publicznych. 
Na podstawie listy obecności stwierdzam kworum. 
Porządek  dzisiejszego  posiedzenia  przewiduje  zaopiniowanie  wniosku  ministra 

obrony narodowej w sprawie zmian w planie finansowym Agencji Mienia Wojskowego 
na rok 2021. Czy są uwagi do porządku dziennego? Nie widzę. 
Wobec niezgłoszenia wniosków do porządku dziennego stwierdzam jego przyjęcie. 
Witam na posiedzeniu Komisji pana ministra Wojciecha Skurkiewicza – sekretarza 

stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej i panią Agnieszkę Bolestę – prezesa Agencji 
Mienia Wojskowego. 
Przystępujemy  zatem  do realizacji  porządku  dziennego.  Proszę  o przedstawienie 

przez ministra obrony narodowej wniosku w sprawie zmian w planie finansowym Agen-
cji Mienia Wojskowego. Proszę bardzo, panie ministrze. 

Sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej Wojciech Skurkiewicz:
Dziękuję bardzo. 
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, dziś chcemy prosić Wysoką Komisję o doko-

nanie  zmiany… wyrażenie  zgody  na dokonanie  zmiany  planu  finansowego  Agencji 
Mienia Wojskowego na rok 2021. Jest to zwiększenie planu dotacji z budżetu państwa 
o kwotę 219 600 tys. zł na zadania zlecone przez ministra obrony narodowej w zakresie 
wypłaty odprawy mieszkaniowej osobom uprawnionym. Kwota zwiększenia tej dotacji 
dla Agencji Mienia Wojskowego została wprowadzona decyzją 96/MON z 26 lipca 2021 r. 
To była decyzja zmieniająca nasze wewnętrzne decyzje budżetowe. Pragnę również nad-
mienić, że to jest kolejna korekta, jeżeli chodzi o plan finansowy Agencji Mienia Wojsko-
wego w tym zakresie, jako że również w roku 2021 ta dotacja została zwiększona o kwotę 
45 000 tys. zł. Ogółem zwiększenie dotacji z budżetu państwa w obu tych przypadkach 
wynosi 264 600 tys. zł. 
Ponadto  zwracamy  się  z prośbą  o wyrażenie  zgody  na zwiększenie  planowanych 

dochodów ogółem, bez dotacji budżetowej, o kwotę 12 083 tys. zł z tytułu sprzedaży 
nieruchomości, która była we władaniu Agencji Mienia Wojskowego. 
Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Otwieram dyskusję. Pani przewodnicząca Skowrońska, proszę bardzo. 
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Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Przypominam  sobie  ostatnią  dyskusję  na temat  zmiany  planu  finansowego Agencji 
Mienia Wojskowego w zakresie między innymi dodatków mieszkaniowych, ale proszę 
pozwolić mi zadać pytanie dotyczące dotacji i subwencji z budżetu państwa. Bo państwo 
pokazujecie plan finansowy w układzie memoriałowym oraz w zakresie: plan finansowy 
w układzie kasowym i mamy tę dotację oraz subwencję z budżetu państwa. Panie mini-
strze, pytanie do pana, bo rozumiem, że nie ma ministra finansów. Jest minister finan-
sów, panie przewodniczący? 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Nie ma ministra finansów, ale minister finansów pozytywnie zaopiniował ten wniosek. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Dobrze. Zatem chciałabym zapytać pana ministra. Poprosiłabym o wskazanie, w której 
części… Bo tutaj będzie „ma” – a w której części będzie pokazane „winien”, że dotacje 
będą zarówno w układzie kasowym, jak i w układzie memoriałowym? To moje pierwsze 
pytanie. Jeśli ono będzie niewystarczające, nie będę zadawała drugiego, ale oświadczę, 
żeby mi pan minister odpowiedział na piśmie. 
I drugie  moje  pytanie.  Na str.  11  mamy  wskaźniki  ceny  metra  kwadratowego 

powierzchni  użytkowej,  które  są brane  pod  uwagę  przy wypłacie  tego  świadczenia. 
W tym przypadku, panie ministrze,  jeżeli to są… ta substancja mieszkaniowa, różne 
części kraju – i ta średnia arytmetyczna roku 2020 wynosi 4 892, 5 000 zł. To czy pań-
stwo taką średnią wypłacacie, czy wypłacacie  inną? Bo na rok 2021 – to jest również 
tabela druga, czyli zatytułowana trzecia, na str. 11 – ten wskaźnik wynosi 5 200 zł. Czy 
na terenie całego kraju wypłacacie w jednakowej wysokości, czy bierzecie pod uwagę 
ceny w danym regionie? Bardzo proszę o udzielenie odpowiedzi. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Czy są jeszcze inne pytania? Dziękuję. 
Wobec tego proszę, panie ministrze, oddaję głos. 

Sekretarz stanu w MON Wojciech Skurkiewicz:
Jeżeli chodzi o drugie pytanie – to jest średnia arytmetyczna. My posługujemy się danymi 
GUS-owskimi. Przyjmując, że ta średnia wynosi 4 892 zł, to w pierwszym kwartale było 
to 4 567, w drugim kwartale 5 000, w trzecim kwartale 4 987, w czwartym kwartale jest 
przewidziana kwota 5 012 zł. Więc to jest uśredniona kwota. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Przepraszam, pytanie  –  czy  treść pytania –  jak dobrze  zrozumiałem,  jest  takie,  czy 
ta wypłacana średnia w całym kraju jest jednakowa, czy wypłata podlega regionalizacji. 

Sekretarz stanu w MON Wojciech Skurkiewicz:
W każdym regionie jest inna kwota i to jest jakby rzeczą naturalną – inaczej jest w War-
szawie, inaczej jest w stołecznym mieście Radomiu, więc to jest ta różnica delikatna. Jest 
w tym zakresie regionalizacja. Jeżeli chodzi o kwestie… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Ja z panem ministrem mam na pieńku od jednego wystąpienia. Ja wiem, że pan minister 
jest z Radomia. 

Sekretarz stanu w MON Wojciech Skurkiewicz:
Przepraszam, nie jadam już makowców. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Przecież pan opowiadał takie rzeczy. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Wracamy do tematu.
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Sekretarz stanu w MON Wojciech Skurkiewicz:
Pani  poseł,  42. Baza Lotnictwa Szkolnego w Radomiu, najbardziej  znana  jednostka 
w Polsce… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
OK, założymy zespół do spraw lotnictwa.

Sekretarz stanu w MON Wojciech Skurkiewicz:
Bardzo chętnie. Mielec również może się włączyć. Na pewno będziemy nadawać na tych 
samych falach. 
Szanowni  państwo,  jeżeli  chodzi  o pierwsze  pytanie  –  chciałbym  zwrócić  uwagę, 

że my nie  korzystamy  z innych  środków  zewnętrznych. My posługujemy,  się,  jeżeli 
chodzi o finansowanie tego obszaru, wyłącznie częścią 29 budżetu, czyli częścią mini-
stra obrony narodowej. Jeżeli  chodzi o szczegóły, o wyszczególnienie,  skąd  te  środki 
na rachunku naszego budżetu… 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
To na piśmie. 

Sekretarz stanu w MON Wojciech Skurkiewicz:
Przedstawię to na piśmie, pani poseł. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Nie ma więcej głosów w dyskusji, zatem proponuję, aby Komisja Finansów Publicz-

nych przyjęła pozytywną opinię do wniosku ministra obrony narodowej w sprawie zmian 
w planie finansowym Agencji Mienia Wojskowego. 
Czy jest sprzeciw wobec przyjęcia pozytywnej opinii? Nie ma. 
Stwierdzam zatem,  że Komisja Finansów Publicznych przyjęła pozytywną opinię 

do wniosku ministra obrony narodowej w sprawie zmian w planie finansowym Agencji 
Mienia Wojskowego. 
Tak? Pani przewodnicząca jeszcze w innym temacie, rozumiem. 

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Panie przewodniczący, ja bym poprosiła – bo nie chcemy korzystać z regulaminowego 
trybu – o zwołanie komisji, specjalnie na wniosek posłów, abyśmy się zajęli przynajmniej 
dwiema bardzo ważnymi rzeczami na następnym posiedzeniu, to jest sprawą pomocy 
rolnikom w sytuacji zakażenia ASF i występowania ognisk. Pan przewodniczący był jako 
minister w Mielcu i w powiecie mieleckim. Dzisiaj są 33 ogniska ASF, a na Podkarpaciu 
znaczna ilość. Mamy sprawę dotyczącą tego, aby pomóc rolnikom w tej trudnej sytuacji. 
To jest niezwykle ważne. Myślę, że na terenie całego Podkarpacia… ale  i rozwiązań, 
które są planowane, abyśmy o tym mogli porozmawiać. To jest mój wniosek do rozwa-
żenia przez prezydium i powinniśmy znaleźć ileś czasu, żeby o tym porozmawiać. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. Ponieważ wstępnie ministerstwo rolnictwa zgłaszało mi,  że będzie 
przygotowywać wniosek o zmiany w planie finansowym, właśnie związane z odszkodo-
waniami, jeśli taki wniosek byłby, to ja bym proponował, żeby to posiedzenie Komisji 
właśnie przy okazji zmiany w planie rozszerzyć o szersze informacje. Jeśli nie będzie, 
to wtedy…

Poseł Krystyna Skowrońska (KO):
Dobrze. 

Przewodniczący poseł Henryk Kowalczyk (PiS):
Dziękuję bardzo. 
Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam posiedzenie Komisji. Dziękuję. 


